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ΕΘΝΙΚΗ ΔΙΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΗ ΟΡΓΑΝΩΣΗ ΑΜΠΕΛΟΥ & ΟΙΝΟΥ 
 

 
πππεεερρριιιηηηγγγήήήσσσεεειιιςςς   µµµεεε   τττοοοννν   οοοίίίνννοοο   οοοδδδηηηγγγόόό   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Κος  ΜΠΟΥΤΑΡΗΣ :  
 

Καταρχήν  θα  ήθελα  να  ευχαρ ιστήσω  τον  κύρ ιο  κα ι  την  κυρ ία  
Δαλακούρα ,  που  ε ίχαν  την  ευγενή  καλοσύνη  να  παραχωρήσουν  ευγεν ικά  
αυτή  την  α ίθουσα ,  προκε ιµένου  να  γ ίνε ι  το  Συνέδρ ιό  µας .  Και  νοµ ί ζω  ότ ι  
ε ίνα ι  καλή  α ίθουσα ,  µας  δ ιευκόλυνε  σε  πάρα  πολλά  πράγµατα .  

 
 Ένα  δεύτερο  που  θα  ήθελα  επ ίσης  να  πω ,  που  δεν  σχετ ί ζετα ι  άµεσα  
µε  το  Συνέδρ ιο  αλλά  νοµ ί ζω  ότ ι  σχετ ί ζετα ι  εν  τέλε ι .  Πριν  από  3  χρόν ια  
κάναµε  το  1ο  Συνέδρ ιο  του  Ελλην ικού  Κρασιού ,  στο  Μέτσοβο .  
Αποτέλεσµα  αυτού  του  Συνεδρ ίου  ήταν  να  προχωρήσουµε  στην  εκπόνηση  
ενός  στρατηγ ικού  σχεδ ίου  γ ια  το  κρασ ί .  
  

Καθυστερήσαµε  λ ιγάκ ι ,  δεν  ε ίχαµε  τα  λεφτά  κα ι  τελ ικά  νοµ ί ζω  ότ ι  
την  άλλη  ή  την  παράλλη  εβδοµάδα  θα  υπογραφε ί  η  σύµβαση  µε  την  
ανάδοχο  ετα ιρε ία ,  τον  ανάδοχο  σύµβουλο  κα ι  θα  µπορέσουµε  να  έχουµε  
µέχρ ι  το  αργότερο ,  κατά  τη  δ ιαβεβα ίωση  που  ε ίχα  προχθές  από  τον  κύρ ιο  
Κουρή ,  να  έχουµε  την  πρώτη  συνολ ική  παρουσ ίαση  του  στρατηγ ικού  
σχεδ ίου ,  πράγµα  το  οπο ίο  ε ίνα ι  πολύ  σηµαντ ικό .  

 
Και  παρεµπ ιπτόντως  το  λέω  αυτό ,  ίσως  δεν  γ ίνε ι ,  ίσως  γ ίνε ι ,  θα  

προσπαθήσουµε  να  γ ίνε ι  κα ι  αυτό  αφορά  βέβα ια  κα ι  τον  ο ινοτουρ ισµό  
πολύ ,  ετο ιµάζουµε  στο  πλα ίσ ιο  της  ΔΕΝΤΡΟΠ  µ ία  παράλληλη  εκδήλωση ,  
η  οπο ία  ε ίνα ι  η  'Αρχιτεκτον ική  των  ο ινοπο ιε ίων ' .  

 
Είνα ι  σχέδ ια ,  ε ίνα ι  φωτογραφ ίες ,  ε ίνα ι  ό ,τ ι  έχε ι  σχέση  µε  αυτό  που  

λέµε  α ισθητ ική  του  χώρου  του  ο ινοπο ιε ίου  κα ι  θα  οργανωθε ί  παράλληλα  
από  τη  Σχολή  Αρχιτεκτόνων  του  Αριστοτελε ίου  Πανεπ ιστηµ ί ου  κα ι  
ελπ ίζουµε  να  ε ίνα ι  κάτ ι  πολύ  σηµαντ ικό .  

 
Το  δεύτερο  Συνέδρ ιο  του  κρασ ιού  ε ίνα ι  στη  Λήµνο  εδώ  κα ι  αφορά  

τον  ο ινοτουρ ισµό .  Ελπ ίζω  τα  αποτελέσµατα  αυτού  του  Συνεδρ ίου  να  ε ίνα ι  
πολύ  π ιο  γρήγορα  από  τα  αποτελέσµατα  του  πρώτου  συνεδρ ίου .  Να  έχουµε  
βρε ι  καλύτερους  τρόπους  να  δουλεύουµε  τα  πράγµατα  κα ι  να  
προχωρήσουµε .  

 
Βέβα ια ,  εύχοµα ι  το  τρ ί το  συνέδρ ιο  να  αφορά  το  αµπέλ ι .  Αρχίσαµε  

ανάποδα  τη  δουλε ιά ,  δηλαδή  αρχ ίσαµε  από  το  εµπόρ ιο  κα ι  προχωράµε  
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τώρα  προς  το  αµπέλ ι  ουσ ιαστ ικά ,  το  οπο ίο  να ι  µεν  δεν  το  ε ίχαµε  
ξεχασµένο ,  αλλά  το  έχουµε  παραµορφωµένο  ελαφρώς .  

 
Δεν  το  ξέρουµε  το  αµπέλ ι  στην  Ελλάδα .  Το  αµπέλ ι  γ ια  τον  αγροτ ικό  

τουρ ισµό  σε  πολύ  µεγάλο  ποσοστό  δεν  ε ίνα ι  κύρ ια  πηγή  ε ισοδήµατος  κα ι  
αυτό  ε ίνα ι  σηµαντ ικό  πρόβληµα .  Και  έτσ ι  ελπ ίζω  ότ ι  το  επόµενο  συνέδρ ιο  
θα  ε ίνα ι  το  συνέδρ ιο  γ ια  το  αµπέλ ι  κα ι  ό ,τ ι  άλλο  έχε ι  σχέση  µε  το  αµπέλ ι .  
Αυτά  όσον  αφορά  τα  πληροφορ ιακά .  

 
Σαν  συµπεράσµατα ,  θα  τα  αναφέρω  επ ιγραµµατ ικά .  Πιστεύω  ότ ι  

αυτή  ε ίνα ι  η  κο ινή  κατάληξη  όλων ,  ότ ι  το  κρασ ί ,  το  αµπέλ ι  κα ι  το  κρασ ί ,  
δηλαδή  αµπελουργο ί  κα ι  ο ινοπο ιο ί ,  ε ίνα ι  η  κ ινητήρ ια  δύναµη  του  
ο ινοτουρ ισµού .  Απαιτε ί τα ι  κατά  δεύτερον  κατανόηση  κα ι  κ ινητοπο ίηση  
των  εµπλεκοµένων  επαγγελµατ ικών  οµάδων ,  της  τοπ ικής  αυτοδ ιο ίκησης  
αλλά  κα ι  της  κρατ ικής  µηχανής  που  θα  ορ ίσε ι  τα  θεσµ ι κά  πλα ίσ ια .  

 
Απαιτε ί τα ι  κυρ ίως  συστηµατ ική  συµµετοχή  κάθε  τοπ ικής  κο ινων ίας ,  

όπου  αναπτύσσετα ι  ο ινοτουρ ισµός .  Οι  επαγγελµατ ίε ς  δεν  αρκούν .  Η  
υποδοχή ,  η  συµπερ ιφορά ,  η  περηφάν ια  γ ια  τον  τόπο ,  ο  άλλος  τρόπος  ζωής  
πρέπε ι  να  πηγάζε ι  από  τον  τοπ ική  κο ινων ία .  

 
Ο  ο ινοτουρ ισµός  δοµε ί τα ι  πάνω  σε  ένα  σύµπλεγµα  συναρθρωµένων  

δραστηρ ιοτήτων  κα ι  αποτελε ί  σηµαντ ικό  παράγοντα  γ ια  τ ι ς  τοπ ικές  
ο ικονοµ ί ε ς .  Θα  αναφέρω  ορ ισµένα  λε ι τουργ ικά  στο ιχε ία  του  
ο ινοτουρ ισµού ,  εκτός  φυσ ικά  από  τ ι ς  αµπελοο ιν ικές  δραστηρ ιότητες .  

 
Τα  πολ ιτ ιστ ικά  δρώµενα  κάθε  περ ιοχής .  Τις  δραστηρ ιότητες  

υπα ίθρου ,  ε ί τ ε  λέγοντα ι  αυτά  περπάτηµα ,  ε ί τ ε  λέγοντα ι  περ ιηγήσε ι ς ,  ε ί τ ε  
λέγοντα ι  ποτάµ ια ,  λ ίµνες ,  θάλασσες ,  αθλητ ικές  δραστηρ ιότητες ,  
ρεµβασµός ,  οτ ιδήποτε .  Το  φυσ ικό  τοπ ίο ,  το  δοµηµένο  τοπ ίο ,  τα  ήθη  κα ι  
τα  έθ ιµα  της  κάθε  περ ιοχής .  Αυτό  που  λ ίγο  ως  πολύ  ο  κύρ ιος  T in lo t  
περ ιέγραψε  ως  ' t e r ro i r ' .  Η  φυσ ική  γαστρονοµ ία  φυσ ικά  κα ι  τα  τοπ ικά  
παραδοσ ιακά  προ ϊόντα .  

 
Οι  τέχνες  σε  κάθε  τους  έκβαση ,  σαν  αποτέλεσµα  της  ανθρώπινης  

καλλ ιέργε ιας  κα ι  δραστηρ ιότητας .  Η  κο ινων ική  αλληλεγγύη ,  η  συνολ ική  
αντ ίληψη  κα ι  συµπερ ιφορά  ε ίνα ι  επ ίσης  στο ιχε ία  που  θα  πρέπε ι  να  
χαρακτηρ ίζουν  την  περ ιοχή  όπου  αναπτύσσετα ι  ο  ο ινοτουρ ισµός .  

 
Τέλος ,  γ ια  τον  επ ισκέπτη  ο  ο ινοτουρ ισµός  πρέπε ι  να  ε ίνα ι  εµπε ιρ ία ,  

παρά  ακόµα  ένα  προ ϊόν  που  αγοράζε ι  κα ι  απολαµβάνε ι .  Ο  κύρ ιος  Χρήστου  
µας  το  έδωσε  να  το  καταλάβουµε  πολύ  καλά  αυτό .  

 
Τι  θεωρούµε  τώρα  ότ ι  πρέπε ι  να  γ ίνε ι  πέρα  από  τα  δ ιάφορα  

ευχολόγ ια .  Απαιτε ί τα ι  µ ία  άµεση  παρέµβαση  του  Υπουργε ίου  Γεωργ ίας  
στα  προγράµµατα  LEADER  αλλά  κα ι  σε  όλα  τα  προγράµµατα  
χρηµατοδότησης  των  ο ινοπο ιε ίων  κα ι  των  αµπελώνων ,  γ ια  τα  εξής  θέµατα .   

Πρώτον ,  κατάταξη  στ ι ς  επ ιλέξ ιµες  δαπάνες  εργαλε ίων ,  επ ίπλων ,  
ο ικοσκευών ,  αγοράς  δηλαδή  εργαλε ίων ,  επ ίπλων ,  ο ικοσκευής  κα ι  λο ιπά ,  
που  ουσ ιαστ ικά  αποτελούν  την  πολ ιτ ιστ ική  µας  κληρονοµ ιά ,  γ ια  να  
µπορέσουν  έτσ ι  να  δ ιασωθούν .  

 
Δεύτερον ,  παροχή  επ ιπλέον  κ ινήτρου  γ ια  τη  δηµ ι ουργ ία  εστ ιών  

υποδοχής  κα ι  προβολής  του  ο ινοτουρ ισµού  στα  ο ινοπο ιε ία ,  στα  
ξενοδοχε ία ,  στους  δήµους  κα ι  λο ιπά .  

 
Διερεύνηση  κα ι  συγκερασµό  γ ια  την  αξ ιοπο ίηση  δ ιαφόρων  

χρηµατοδοτ ικών  πρωτοκόλλων ,  ακούσαµε  τον  κύρ ιο  Αρκουµάνη ,  από  
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Υπουργε ία  Γεωργ ίας ,  Τουρ ισµού  κα ι  Πολιτ ισµού .  Και  τα  τρ ία  υπουργε ία  
έχουν  τέτο ια  πρωτοβουλ ία .  Και  όπο ιο  άλλο  υπουργε ίο ,  µε  δεδοµένο  ότ ι  
λεφτά  υπάρχουν  αλλά  κατευθύνσε ι ς  δεν  υπάρχουν .  Είνα ι  σίγουρο  ότ ι  τα  
λεφτά  υπάρχουν .  

 
Δηµ ι ουργ ία  ε ιδ ικού  χρηµατοδοτ ικού  προγράµµατος  γ ια  τον  

ο ινοτουρ ισµό  στο  πλα ίσ ιο  του  ΕΣΠΑ ,  αυτό  που  ε ίπε  ο  Παρασκευάς  το  4  
Κοινοτ ικό  Πλαίσ ιο ,  κα ι  αναζήτηση  χρηµατοδότησης  ακόµα  κα ι  µέσω  της  
νέας  ΣΧΟΑΠ .  

 
Αναζήτηση  συνεργασ ίας  µε  την  ΚΕΔΚΕ  κα ι  το  δ ίκτυο  των  Πόλεων  

του  Κρασιού .  Η  ΕΔΟΑΟ  τώρα  καλε ί τα ι  να  αναλάβε ι  πρωτοβουλ ίες  γ ια  τον  
ο ινοτουρ ισµό .   

 
Η  πρώτη  αντ ίδραση  ε ίνα ι  να  συσταθε ί  µ ία  µόν ιµη  οµάδα  εργασ ίας ,  

σαν  συνέχε ια  των  workshop  που  λε ι τουργήσανε  κα ι  των  οπο ίων  τα  
αποτελέσµατα  ήταν  κατά  την  ταπε ινή  µου  άποψη  εξα ιρετ ικά ,  γ ια  θέµατα  
τοπ ικής  αυτοδ ιο ίκησης ,  περ ιβάλλοντος  κα ι  τοπ ίου ,  επ ικο ινων ίας ,  
πολ ιτ ισµού ,  τουρ ισµού  κα ι  ό ,τ ι  άλλο .  

 
Η  άλλη  αντ ίδραση  ε ίνα ι  να  γ ίνε ι  µ ία  προσπάθε ια  να  ενεργοπο ιηθούν  

ο ι  περ ιφερε ιακές  οργανώσε ις  κα ι  να  γ ίνουν  τοπ ικά  συνέδρ ια ,  µ ι κρά  τοπ ικά  
τέτο ιου  τύπου  συνέδρ ια .  Και  τέλος ,  επε ιδή  ζούµε  σε  µ ία  χώρα  όπου  το  
κράτος  κα ι  ο  κρατ ισµός  ε ίνα ι  βαθ ιά  ρ ιζωµένη  ακόµα  κα ι  µέσα  στους  π ιο  
αντεξουσ ιαστές  από  εµάς ,  κρ ίνω  ότ ι  ε ίνα ι  απολύτως  απαρα ίτητο .   

 
Δεν  ε ίµα ι  αντ ικρατ ιστής ,  ε ίµα ι  όµως  άνθρωπος  της  ισορροπ ίας .  Το  

κράτος  πρέπε ι  να  κάνε ι  αυτό  που  πρέπε ι  να  κάνε ι  κα ι  τ ίποτα  παραπάνω  
από  αυτό .  Εγώ  λέω  να  καλέσουµε  το  Υπουργε ίο  Γεωργ ίας  να  επ ισπεύσε ι  
την  επ ίλυση  των  χρον ιζόντων  θεσµ ι κών  προβληµάτων .  Έχουµε  περ ίπου  
τρ ία  χρόν ια  που  προσπαθούµε  να  αποκαταστήσουµε  κάπο ιες  δ ιαδ ικασ ίες  
γ ια  την  αναθεώρηση  ενός  νόµου ,  του  243  του  69 .  Με  αυτόν  δουλεύουµε ,  
µε  τον  νόµο  243 /69 ,  ο  οπο ίος  θεωρητ ικά  θα  έπρεπε  να  ε ίχε  καταργηθε ί .  

 
Να  καλέσουµε  το  Υπουργε ίο  Τουρ ισµού  να  θεσµοθετήσε ι  τον  

ο ινοτουρ ισµό  δ ια  νόµου  κα ι  να  βγουν  άµεσα  ο ι  υπουργ ικές  αποφάσε ι ς  που  
χρε ιάζοντα ι  γ ια  την  εφαρµογή .  Να  επ ικροτήσουµε  κα ι  να  συµµετέχουµε  
ενεργά  στην  προταθε ίσα  κο ινή  οµάδα  εργασ ίας  του  Υπουργε ίου  
Πολιτ ισµού ,  Υπουργε ίου  Τουρ ισµού  κα ι  ΕΔΟΑΟ ,  γ ια  όλα  τα  θέµατα  
κρασ ί ,  τουρ ισµός  κα ι  πολ ιτ ισµός .  

 
Χαιρετώντας  κα ι  ευχαρ ιστώντας  όλους  κα ι  ε ιδ ικά  τους  ξένους  µας  

γ ια  τη  συµµετοχή ,  θα  ήθελα  να  επαναλάβω  το  όραµα .  Το  κρασ ί  θα  µας  
δε ίξε ι  έναν  νέο  τρόπο  ζωής ,  όχ ι  απλά  να  αποδε ίξε ι  ότ ι  ε ίνα ι  ένα  ακόµα  
καλό  προ ϊόν .  Ότι  το  κρασ ί  ε ίνα ι  ένα  προ ϊόν ,  ε ίνα ι  ένα  αποτέλεσµα  µ ία ς  
ανθρώπινης  δραστηρ ιότητας ,  ρ ιζωµένο  πολύ  βαθ ιά  µέσα  στη  ζωή  µας .  

 
Θα  κλε ίσω  µε  µ ία  πολύ  δυσάρεστη  ε ίδηση .  Δεν  ξέρω  πόσο ι  το  

πήρατε  χαµπάρ ι ,  έγ ινε  σήµερα  ένα  πολύ  άσχηµο  ατύχηµα  το  πρωί .  
Σκοτωθήκανε  δύο  πα ιδ ιά  σε  ένα  µηχανάκ ι ,  16  κα ι  19  χρονών ,  Λιµνα ίο ι .  
Και  τώρα  το  απόγευµα ,  ο  οδηγός  που  τα  χτύπησε  πέθανε  από  ανακοπή .  Τα  
συλλυπητήρ ια  µας  στην  κο ινων ία  της  Λήµνου  κα ι  σας  ευχαρ ιστούµε  γ ια  
την  παρουσ ία  σας .  
 


